

[Text]

Advocate or Bureau of Pensions Advocate; Mr. Nick van Duyvendyk, my Acting Deputy Minister; Mr. Robert Adams, Assistant Deputy Minister; Mr. Art McCracken, Director General Veterans Land Act; and Mr. Ernie Ward, Director of Financial Management.

That is it, gentlemen.

The Chairman: I would like to thank the Minister; and I am glad that we have such a good turnout.

Mr. Bill Knowles, the Vice-Chairman, and Mr. Knowles from the NDP, and I, conferred. We did not think, because this was a short supplementary estimate, that we needed to hold a formal steering committee meeting. We did expect that there would likely be some questions on the points brought out and yet we thought that one meeting would suffice. However, it depends on how things go along.

Now I would like to call Vote 1a for discussion, and also Vote 10a.

Department of Veterans Affairs

Vote 1a—Veterans Affairs—Operating expenditures—\$1

Vote 10a—Veterans Affairs—The grant listed in the Estimates—\$1

The Chairman: I think we can lead off the questioners with Mr. William Knowles, followed by Mr. Stanley Knowles. Please indicate if you would like to ask questions. Thank you.

Mr. William Knowles.

Mr. Knowles (Norfolk-Haldimand): Mr. Chairman, Mr. Minister, first we appreciate the fact that you, Mr. Minister, are with us again this morning. I think this has been your practice with regard to meetings of our Committee, that you have always been present, and we appreciate that fact. We appreciate also the statement that you have given us which is sort of an elaboration on the figures contained in the supplementary estimates that we have before us.

This permits, Mr. Chairman, I assume, the opening up of questioning on almost any phase of the department and the bringing of particular problems to the Minister's attention at this point.

First of all, whenever we look at uncollectable accounts, we wonder how they came about. The figures are not too significant but it would be interesting to know how they did come about.

• 1115

I spoke informally with the Director of the Veterans Land Act, he gave me some explanation about that, and perhaps we could have it elaborated on before the whole Committee here. I refer to how the debts came to be and why it is necessary to write them off.

The Chairman: Mr. MacDonald.

[Translation]

services juridiques des pensions; M. Nick van Duyvendyk, sous-ministre par intérim; M. Robert Adams, sous-ministre adjoint; M. Art McCracken, directeur général de l'Office de l'établissement agricole des anciens combattants et M. Ernie Ward, directeur de la gestion financière.

C'est tout messieurs.

Le président: J'aimerais remercier le ministre; je suis heureux que tant de fonctionnaires l'accompagnent.

M. Bill Knowles, le vice-président, M. Knowles, du NPD, et moi-même avons convenu étant donné que ce budget supplémentaire n'est pas très important, qu'il était inutile de réunir officiellement le Comité directeur. Nous avons pensé que les questions porteraient essentiellement sur des points déjà soulevés et que, par conséquent, une seule réunion suffirait. Cependant, tout dépendra du déroulement de la séance.

Je voudrais maintenant mettre en délibération les crédits 1a et 10a.

Ministère des Affaires des anciens combattants

Crédit 1a—Affaires des anciens combattants—Dépenses de fonctionnement—\$1

Crédit 10a—Affaires des anciens combattants—Subvention inscrite au Budget—\$1

Le président: Je crois que nous pouvons passer aux questions. M. William Knowles prendra d'abord la parole suivi de M. Stanley Knowles. Si vous voulez poser des questions, je vous demande de me le faire savoir. Merci.

Monsieur William Knowles.

M. Knowles (Norfolk-Haldimand): Monsieur le président, monsieur le ministre, nous nous félicitons de votre présence parmi nous ce matin. Vous avez toujours eu l'habitude de participer aux réunions de notre comité et nous vous en savons gré. Nous aimerions également vous remercier de votre déclaration qui contient des précisions sur les chiffres figurant au budget supplémentaire.

Cela nous permet, monsieur le président, de poser des questions sur n'importe quel programme du ministère et de porter des problèmes particuliers à l'attention du ministre.

Tout d'abord, chaque fois qu'il est question de comptes non recouvrables, nous aimons avoir des explications. Les chiffres ne sont pas très élevés mais il serait néanmoins intéressant que nous sachions à quoi ils correspondent.

Je me suis entretenu avec le directeur de l'Office de l'établissement agricole des anciens combattants et il m'a donné certaines explications, mais nous pourrions peut-être en obtenir davantage. J'aimerais savoir comment ces dettes ont été contractées et pour quelle raison il est nécessaire de les radier.

Le président: Monsieur MacDonald.